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PROTOKÓŁ Nr XXV/2013 

Z SESJI RADY GMINY BESKO 

Odbytej 29 stycznia 2013 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Besko 

 

 

Ad.: 1 

Przewodniczący Rady Gminy Maciej Mermer o godz. 10.00 otworzył sesję i 

powitał radnych oraz zaproszonych gości – zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 

uczestniczyło 12 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające do podejmowania prawomocnych decyzji.  

Listy obecności radnych stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad.: 2  
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o włączeniu do obraz sesji pkt. 10 w 

sprawie utworzenia Samorządowej Spółdzielni Socjalnej przez Gminy Besko i 

Zarszyn oraz pkt. 11 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013. 
 

Innych propozycji zmian porządku obrad nie wniesiono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad XXV Sesji Rady 

Gminy Besko: 

1. Otwarcie sesji - stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał. 

5. Informacja Wójta z działalności za okres od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Besko. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Besko. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dzierżawy nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Besko 

na rok 2013. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Samorządowej Spółdzielni Socjalnej 

przez Gminy Besko i Zarszyn. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2013 rok. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 
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14.  Zakończenie sesji. 

 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. Uwag nie 

wnoszono - porządek sesji przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.: 3 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XXIV Sesji Rady Gminy Besko 

został wyłożony do wglądu na sali obrad, a wcześniej był dostępny w Sekretariacie 

Urzędu Gminy – uwag nie wnoszono – protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.: 4  

 Wójt złożył Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej Sesji – Rada powyższe informacje przyjęła do akceptującej wiadomości 

(sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad.: 5 

Wójt udzielił Radzie Gminy informacji z działalności za okres od tj. od 28 

grudnia 2012 roku (informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

- dokonaliśmy wyboru beneficjentów do projektu Wykluczenie cyfrowe etap II. 

Wbrew wcześniejszym obawom zainteresowanie programem było bardzo duże tzn. 

zgodnie z założonymi kryteriami wyłonionych zostało 30 gospodarstw z 80 które 

złożyły wnioski. W chwili obecnej trwają dostawy zestawów oraz montaż zestawów 

do łączności z siecią WIMAX. Kolejnym etapem będą szkolenia dla beneficjentów 

projektu. Od drugiego kwartału tego roku w ramach i na potrzeby projektu 

zatrudniony zostanie w pełnym wymiarze czasu pracy informatyk.   

- początkiem stycznia uprawomocniła się decyzja Wojewody Podkarpackiego o 

ustaleniu lokalizacji regionalnej sieci szerokopasmowej w projekcie ”Eliminacja 

wykluczenia cyfrowego w gminie Besko”. Umożliwiło nam to złożenie kompletu 

dokumentacji projektowej do pozwolenia na budowę, które w tym wypadków 

również wydaje Urząd Wojewódzki. (za 65 dni, czyli najpóźniej 27 marca br.)  

- w ostatnim czasie odbyły się zebrania strażackie w Besku i Porębach w najbliższą 

sobotę w Mymoniu. W ich trakcie podsumowywano działalność finansową jednostek 

oraz przedstawiano plany działalności w roku bieżącym. W ocenie swej działalności 

wszystkie otrzymały absolutoria. 

- zmiana w zatrudnieniu Świetlicowych w świetlicach młodzieżowych w Besku, w 

Mymoniu i Porębach. Od 1 stycznia wszystkie świetlice zostały wciągnięte w 

strukturę Gminnego Ośrodka Kultury w Besku. Zmieniły się także zasady 

funkcjonowania dotychczasowej świetlicy młodzieżowej w Besku, której funkcję 

przejął Dom Kultury w Besku. Obecna pozostanie w dyspozycji Zespołu Szkół.    

- trwa kontrola NIK w projekcie PL-SK budowa Domu Kultury. Jest to kontrola 

planowa i obejmuje cały zakres realizacji projektu trans granicznego po stronie naszej 
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oraz po stronie słowackiej u wszystkich partnerów. Kontrolowana jest cała 

dokumentacja oraz rzeczowa realizacja projektu. 

-  Kontrolowane Samorządowa Spółdzielnia socjalna  

- planowane są, jak co roku prace społecznie użyteczne i roboty publiczne wnioski 

składane będą odpowiedni na 10 i 12 osób 

- geodeta kończy prace przy wydzieleniu drogi do kościoła w Mymoniu oraz działki 

po byłym domu ludowym.  

- w ramach projektu „Segreguj i ty – promocja selektywnej zbiórki odpadów 

opakowaniowych w Gminie Besko” W listopadzie i grudniu przeprowadzone 

zostały warsztaty „Opakowania ART” prowadzone przez Pana Bernarda 

Borzęckiego, który razem z dziećmi i seniorami wykonywał kreatywne dzieła sztuki 

z odpadów.   

Aktualnie w Gminnym Ośrodku Kultury prowadzone są warsztaty teatralne, 

podczas których instruktor prowadzi prace nad spektaklem teatralnym promującym 

selektywną zbiórkę odpadów. Spektakl zostanie wystawiony podczas majówki 

ekologicznej w dniu 5 maja. 

W II połowie lutego w Gminnym Ośrodku Kultury przeprowadzona zostanie 

prelekcja nt. szkodliwych skutków spalania odpadów w piecach grzewczych.  

Na przełomie lutego i marca zostanie ogłoszony konkurs na piosenkę ekologiczną. 

Laureaci zaprezentują się podczas Ekomajówki. Do tej pory wykonaliśmy 40% 

projektu.  

 

Ad.: 6 

 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w uchylenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Besko. 

 

Pan Wójt - Mariusz Bałaban wyjaśnił, że w związku z wieloma zmianami 

wprowadzonymi do Regulaminu utrzymania czystości poprzedni regulamin będzie 

uchylony a podjęta zostanie kolejna uchwała w sprawie uchwalenia nowego 

Regulaminu utrzymania czystości.  

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXV/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 29 stycznia 2013 r. – w 

sprawie uchylenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Besko została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 7 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Besko. 

 

Pan Wójt przedstawił, jakie zmiany zostały wprowadzone do Regulaminu utrzymania 
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czystości. W większości zmiany wynikają z regulacji pewnych kwestii innymi przepisami, 

więc co jest uregulowane oddzielnymi przepisami zostało usunięte. Zmiany zostały 

wprowadzone zgodnie z zaleceniami Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Radny Szul Tadeusz zapytał czy Gmina utrzymuje przystanki autobusowe, gdyż w 

regulaminie jest zapis, że powinni przedsiębiorcy korzystający z tych przystanków. 

Wójt wyjaśnił, że Gmina utrzymuje przystanki i może żądać opłaty od przedsiębiorców 

za korzystanie z tych przystanków, jednak opłata z jednokrotne korzystanie z przystanku 

to zaledwie kilka groszy i po przekalkulowaniu koszty pobierania tych opłat były by 

większe niż wpływy.  

Radni po zapoznaniu ze zmianami nie wnieśli więcej pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Uchwała Nr XXV/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 29 stycznia 2013 r. – w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Besko 

została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 8 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie dzierżawy 

nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo od firmy KRUSZGEO S.A. w 

sprawie dzierżawy części nieruchomości położonej w miejscowości Besko i wyjaśnił, że 

chodzi tutaj o tablicę reklamową. 

Pytań nie wniesiono. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Uchwała Nr XXV/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 29 stycznia 2013 r. – w sprawie 

dzierżawy nieruchomości została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad.: 9 

 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Besko na rok 2013. 
 

Pan Wójt poinformował, że program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

podejmowany jest uchwałą, co roku w tej samej treści, na ten moment nie ma potrzeby 

zmieniać jego zapisów. Większość obowiązków zapisanych w programie zlecamy 

przedsiębiorcy, który zajmuje się takimi rzeczami, stosowną umowę spisaną mamy z 

firmą Usługi Techniczno-Weterynaryjne „ARKA-vet” z Przemyśla. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXV/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 29 stycznia 2013 r. – w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Besko na rok 2013 została podjęta 
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jednogłośnie. 

 

Ad.: 10 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie utworzenia 

Samorządowej Spółdzielni Socjalnej przez Gminy Besko i Zarszyn 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest realizowany projekt „Samorządowe Spółdzielnie Socjalne – 

miejscem pracy dla długotrwale bezrobotnych” przez Rzeszowską Agencję Rozwoju 

Regionalnego S.A., w ramach tego projektu na terenie województwa podkarpackiego 

powstanie 6 spółdzielni samorządowych, Agencję Rozwoju Regionalnego zebrała 

ponad 20 wniosków, dlatego nie ma pewności, że nasza Spółdzielnia w ramach tego 

programu powstanie, wyłonieni zostaną najlepsi, jednym z kryterium podnoszącym 

szanse było partnerstwo samorządów, dlatego w porozumieniu z Gminą Zarszyn 

taki wniosek przygotowaliśmy, gdzie Gmina Zarszyn jest partnerem wiodącym. 

Siedziba tej spółdzielni miałaby być w Zarszynie gdyż maja oni wolny lokal, który 

mogliby użyczyć nowo powstałej spółdzielni. Projekt stwarza możliwości 

pozyskania środków inwestycyjnych w wysokości 100 000, 00 PLN na utworzenie 

spółdzielni socjalnej, a zwłaszcza wyposażenie, jak również dodatkowego tzw. 

wsparcia pomostowego dla pracowników zatrudnionych w spółdzielni przez okres 9 

miesięcy w wysokości 1 500.00 zł miesięcznie na os., które w znacznym stopniu 

zabezpieczy środki finansowe na początkowym etapie funkcjonowania przyszłej 

spółdzielni. Miałaby być to spółdzielnia remontowo-budowlana i utrzymania zieleni. 

Planowane przedsięwzięcie przyczyni się do zatrudnienia minimum 5 osób z terenu 

gmin Beska i Zarszyn. W spółdzielni zostaną zatrudnione osoby długotrwale 

bezrobotne, które znajdujące się w trudnej sytuacji społecznej. 

Radny Szul Tadeusz zapytał czy spółdzielnia będzie mogła świadczyć usługi dla Gminy 

Besko i Zarszyn bez przetargu. 

Wójt wyjaśnił, że spółdzielnie samorządowe mają możliwość wykonywania usług na 

rzecz samorządów z pominięciem jakiejkolwiek procedury w zamówieniach publicznych.  

Generalnie jest to zabezpieczenie na przyszłość siły roboczej do prac, które teraz 

wykonują osoby bezrobotne w ramach robót publicznych.  

Spółdzielnia utrzymuje się sama z naszej strony otrzymają gwarancje zlecania prac które i 

tak wykonujemy.  

Jest to uchwała intencyjna, w sprawie wyrażenia zgody na powołania spółdzielni. 

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXV/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 29 stycznia 2013 r. – w sprawie 

utworzenia Samorządowej Spółdzielni Socjalnej przez Gminy Besko i Zarszyn 

została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 11 
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Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2013. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to uchwała podejmowana co roku, zmian nie 

wprowadzaliśmy, wysokość diety za udział w komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych nadal wynosi 100 zł.  Program jest realizowany,  funkcjonują punkty 

konsultacyjne dla osób zagrożonych alkoholizmem i narkomanią, punk porad 

psychologicznych oraz punkt porad prawnych. 

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXV/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 29 stycznia 2013 – w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2013 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.: 12 

 

Przewodniczący poddał pod dyskusję uchwałę w sprawie zmian uchwały 

budżetowej na 2013 rok. 

 

Pani Skarbnik – Joanna Burczyk wyjaśniła, iż zmiany dotyczą zwiększenia 

dochodów i wydatków na kwotę 10 800, 00 zł są to pieniądze które dostaniemy w 

związku z realizacją projektu „Kompetentny urzędnik to przyjazny urząd” w 

ramach POKL 5.2.1 „Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej”. 

Dokonamy przeniesień wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami 

wg szczegółowych kwot przeniesień, w rozdziale 75011 zwiększamy dodatkowe 

wynagrodzenia roczne o kwotę 187,30 zł oraz w rozdziale 75023 również 

zwiększamy dodatkowe wynagrodzenia roczne o kwotę 1 859,35 zł kosztem 

zmniejszenia wynagrodzeń osobowych pracowników. 

W dziale 754 zaplanowane były środki na kwotę 15 700, 00 postanowiliśmy te środki 

które nie będą potrzebne przenieść na Gospodarkę ściekową i ochronę wód, z 

przeznaczeniem na budowę odcinka kanalizacji.  

Pan Wójt dodał, że chodzi tu o odcinek kanalizacji wybudowany w ubiegłym roku 

na Woli na odcinku od „Jędrusia” do domu Państwa Błaż. Prace wykonała firma 

ROLBUD. 

Pani Skarbnik - ostatnie zmiany w dziale 926 są to przeniesienia z dotacji celowej z 

budżetu na wynagrodzenia dla instruktora sportowego w kwocie 6 300.00 zł.  

Pan Wójt dodał, że Ministerstwo sportu ogłasza program na częściowe dofinansowanie 

instruktora sportu, warunkiem jest wkład własny Urzędu Gminy, dlatego przenosimy 

środki na ten cel aby można było wnioskować o to dofinansowanie.  

Dodatkowych pytań nie wniesiono. 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Uchwała Nr XXV/…/2013 Rady Gminy Besko z dnia 29 stycznia 2013 r. – w sprawie 

zmian uchwały budżetowej na 2013 rok została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad.: 13 

Wolne wnioski i zapytania 

 

Przewodniczący odczytał pismo Powiatu Sanockiego dot. prośby o pomoc 

finansowa na remont traktu porodowego w Sanockim Szpitalu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że konsultował się w tej sprawie z innymi samorządami z 

Powiatu Sanockiego i wstępnie ustalono, że każdy samorząd przekaże kwotę 

5 000.00 zł. Taka informacje przekaże Staroście. 

Kolejne pismo wpłynęło od Pana Bolesława Rymarowicza w sprawie uznania 

droga dojazdowej do posesji, jako drogi Gminnej. Przewodniczący odczytał pismo. 

Pan Wójt poinformował, że przeanalizuje dokładnie ta sprawę na następna sesje jaka 

jest sytuacja tej drogi. 

Przewodniczący zapytał czy w ogóle jest taka możliwość, aby przejąć drogę na 

własność Gminy. 

Pan Zajączkowski zaznaczył, że przy tej droga działki ma kilku właścicieli. 

Pan Sokołowski dodał, że jeżeli to jest jakaś wyjątkowa sytuacja to tak. 

Przewodniczący powtórzył, że trzeba dokładnie przeanalizować i wtedy się nad tym 

zastanowić. 

Powrócimy do tematu na następnej sesji. 

Przewodniczący odczytał kolejne pismo, od mieszkańców miejscowości 

Mymoń w sprawie remontu gminnej drogi dojazdowej do leśniczówki. 

Przewodniczący poinformował, iż po sprawdzeniu wynika, że do Gminy należy 

tylko część drogi o długości 30 m pozostała część należy do nadleśnictwa.  Pan Wójt 

dodał, że była ta droga równana, zasypywane koleiny, ale na długości tych 30 m.  

Pan Sokołowski dodał, że jeśli nadleśnictwo wyrazi zgodę żeby to remontować to 

umówmy się w takim stopniu, jakim mamy tą drogę.  

Pan Gierlicki zaznaczył, że te 30 m które należą do Gminy są najmniej przejezdne, 

odcinek od drogi do lasu. 

Pan Wójt poinformował, że odcinek należący do Gminy w miarę możliwości będzie 

naprawiany, utwardzać. 

Sołtys Ćwiąkała zaznaczył ze trzeba także zrobić rów, bo woda często mocno 

podmywa w tym miejscu tą drogę. 

Więcej pism nie było.  

Pan Szul Tadeusz zapytał co będzie teraz mieściło się w dawnym gabinecie Dr Sucha. 

Pan Wójt wyjaśnił, że SPZPOZ złożył wniosek do PFRON i otrzymaliśmy 

dofinansowanie na udostępnienie tych przestrzenie dla osób niepełnosprawnych, 

dokładnie dostosowanie ciągów komunikacyjnych dla osób niepełnosprawnych, 

dokładnie chodzi o połączenie góry ośrodka zdrowia z dawnym gabinetem dr Sucha. 
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Pani Kierownik Katarzyna Mermer dodała ze chciałaby oddzielić poradnie 

specjalistyczne i przenieść na górę, tam zrobić oddzielna rejestracje a na dole 

zostawić sam POZ i tam będzie możliwe rozbudowanie poradni. 

Pan Zajączkowski zapytał czy wiadomo coś na temat gospodarki komunalnej. 

Pan Wójt poinformował, że pojawia się pomysł żeby jednak pozostawiając 

Gospodarki Komunalne przekazać im realizację zadań związanych z gospodarką 

odpadami jednak nie ma jeszcze jasnego stanowiska w tej sprawie. Czekamy na 

rozwój sytuacji.  

Kolejne pytanie Pana Zajączkowskiego dotyczyło dzierżawy nieruchomości pod 

elektrownie fotowoltaiczną, czy coś w tej sprawie wiadomo. 

Wójt wyjaśnił, że przygotowywane jest ogłoszenie o dzierżawie, ale dopiero od 

połowy 2014 roku po zakończeniu aktualnej umowy dzierżawnej.  

 

Ad.: 14 

Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy P. Maciej Mermer 

podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając, że 

program sesji został w pełni zrealizowany. Ogłosił osiemnasta sesję Rady Gminy 

Besko za zamkniętą. Zakończenie sesji, nastąpiło, o godz. 1140 

 

 

 

Protokołowała: 

Marta Pietrzkiewicz      

 
 

 


